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Närvaro- och tjänstgöringslista 
  
Namn När- Tjg. Reservation Jäv Anteckningar 
 Varo Ers.    

   § §  

     17 18  

Ledamöter        

Johan Andersson (C) X    J J Ordförande, tjg EJ §§ 17-18 

Birgitta Häggkvist (VI)  X      Ordf §§ 17-18 

Marie Hansson (V) X       

Åsa Sjödén (S) X      Justerare 

John Åberg (S) X       

Ersättare        

Jörgen Åslund (VI) X       

Maria Wennberg (C) X      Tjg §§ 17 och 18 

Kjell-Åke Sjöström (V) X       

Tommy Svensson (S) X       

Linnea Stenklyft (S) X       

 

 

Val av justerare 

Åsa Sjödén (S) utses till justerare. 
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§ 9 Dnr KS 6/2021 

 

Informationer 
Beslut 

 

Allmänna utskottet beslutar 

 

Tackar för informationen. 

 

Ärendebeskrivning 

Utskottet ges följande informationer 

 

Näringsliv 

Mikael Näsström, Näringslivsenheten, Thomas Östlund, Näringslivsavdelningen. 

Stadsnät har ansökt om 315 tkr från bygdemedelen för sträckan Näsåker – Grundtjärn. 

 

Downhill Cykling Hallstaberget – Ansökan för projektet undersöks. Diskussion förs med 

Leader Höga Kusten och Region Västernorrland. Möjlighet att växla upp kommunens och 

företagens pengainsatts. 

 

Hamre arbetet fortskrider och nystart efter Corona stoppet sker. 

 

Basfinansiering av Högakusten Industrigrupp – ärende kommer till utskottet nästa gång. 6 

företag i Sollefteå är idag ansluten till HKIG. Ekonomiskt rör sig finansieringen om 100 tkr 

per år i tre år. 

 

Centrumutveckling – träff med Handel Sollefteås styrelse sker. Fastighetsägare kontaktas 

för dialog. Kortsiktigt – öka trivsel på gågatan, Långsikt – utvecklingsprocess med 

sakkunniga. Handelsmönstret har ändrats – hur hanterar vi det? 

 

Information aktuellt 

Anna-Sofia Kulluvaara, Kommundirektör 

Informerar kort om läget inom verksamheterna. Ingen smittad inom boende men en smittad 

inom hemtjänsten.  

Informerar om vaccinationsläget och förändringar i prioriteringsordningar. Hög vilja att 

vaccinera sig finns fortsatt bland personal och brukare. 

 

Organisationsjusteringen – rullar på och verkställs from 1 aug. 

 

Löneöversynen rullar på enligt tidsplanen. 
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Sjukstatistik samt uppföljning rehabilitering 

Lars-Olof Wengelin, HR chef 

Informerar om det beslutade handlingsprogrammet för 2020 och den uppföljning som har 

gjorts. 

Efter utvärdering förslås Fokusområde för arbetsmiljöarbetet för 2021 fortsatt vara 

Utveckling av Arbetsplatsträffar. 

Redovisar statistik på sjukfrånvaro per huvudenheter och Sollefteå kommun som helhet, 7,3 

%.  
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§ 10 Dnr KS 39/2021 

 

Avsättning medel för stipendier - Akademi Norr 
Beslut  

 

Allmänna utskottet föreslår  

Kommunstyrelsen besluta 

 

Finansiera upp till 3 stipendier till en sammanlagd kostnad om maximalt 39 000 från 

kommunstyrelsens konto för oförutsedda utgifter ID 81225 

 

Ärendebeskrivning 

Sedan 2009 tillämpar Akademi Norr en modell med stipendier för att stimulera 

examensarbeten på akademisk nivå inom privat eller offentlig sektor. Modellen innebär att 

respektive kommun årligen beslutar om ett antal examensarbeten man är beredd att stödja 

och anslår medel för detta, motsvarande högst 13 000 kronor per examensarbete. Varav 3 

000 kronor är reseersättning och 10 000 kr avser stipendium. 

 

Antalet examensarbeten har varierat under åren, ibland delas inget ut och enstaka år 3 

stycken. Prövning av ansökningarna har skett av Reveljen i samråd med 

näringslivsavdelningen.  

 

Förvaltningens bedömning 

Förvaltningen ser att det är angeläget att fortsätta stimulera till en ökad andel akademiker 

inom såväl privat som offentligsektor. Examensarbeten kan bidra till såväl utveckling av 

verksamhet som knytande av kontakter inför kommande rekryteringar. 

Förvaltningen tillstyrker att medel anslås till finansiering av stipendier och ser 

ambitionsnivån på upp till 3 examensarbeten som väl avvägd och i linje med tidigare år.  

 

Tidigare år har finansiering anslagits ur potten kommunstyrelsen oförutsedda utgifter och 

med tanke på stipendiets art såväl som historik när det gäller antal beviljade stipendium så 

anses det motiverat att göra så även i år. 

 

Föreslagen finansiering 

Upp till 39 000 kronor beviljas ur kommunstyrelsen konto för oförutsedda utgifter ID 

81225. 

 

Förvaltningens förslag till beslut  

Förvaltningen föreslår allmänna utskottet föreslå kommunstyrelsen besluta 

Finansiera upp till 3 stipendier till en sammanlagd kostnad om maximalt 39 000 från 

kommunstyrelsens konto för oförutsedda utgifter ID 81225 

 

Beslutsunderlag 

Skrivelse Akademi Norr, KS 39/2021-1 

Förvaltningsyttrande Niklas Nordén, KS 39/2021-2 
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§ 11  Dnr KS 78/2021 

 
Svar på revisionsrapport – Grundläggande granskning 
Beslut  

 

Allmänna utskottet föreslår 

Kommunstyrelsen besluta  

 

att anta yttrandet och överlämna detta som Kommunstyrelsens svar till revisorerna. 
 

Information 

Niklas Nordén, Ekonomichef, informerar om ärendet och det förslag till svar som 

förvaltningen har tagit fram. 

 

Ärendebeskrivning 

KPMG har på uppdrag av de förtroendevalda revisorerna genomfört en grundläggande 

granskning avseende kommunstyrelsen för att kunna uttala sig om ansvarsfrågan. 

 

Sammanfattningsvis bedömer revisorerna att styrelsen behöver se över arbetet med styrning 

och uppföljning mot kommunfullmäktiges mål och vidta åtgärder för att säkerställa en 

ekonomi i balans. Revisorerna bedömer även att styrelsen behöver förstärka arbetet med 

intern kontroll. 
 

Revisionen rekommenderar kommunstyrelsen att:  

1: styrelsen undersöker varför så få svarat och att styrelsen går igenom resultatet av enkäten 

tillsammans med våra slutsatser. 

2: se över styrning och uppföljning mot kommunfullmäktiges mål 

3: förstärka arbetet mot en budget i balans 

4: alltid upprätta en handlingsplan när underskott prognosticeras 

5: säkerställa att riskanalysen täcker samtliga verksamhetsområden 

 

6: säkerställa att internkontrollen omfattar de mest väsentliga riskerna 

 

7: säkerställa att styrelsen regelbundet får ta del av uppföljning av internkontroll 

 

Kommunstyrelseförvaltningens yttrande 

Dessa rekommendationer besvaras nedan. 

 

1: Kommunstyrelsen vill påminna om att Sollefteå Kommun är en så kallad, modern 

kommun, där kommunfullmäktige har sin verksamhet samlad i en verksamhetsnämnd, 

Kommunstyrelsen. Då frågorna utgår från en traditionell förvaltningsform så är det upplagt 

för otydlighet och uteblivna svar.  
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Kommunstyrelsen ser vikten av att revisionen får högre svarsfrekvens och avser att gå 

igenom detta med kommunstyrelsens ledamöter.  

 

2: Revisorerna trycker på vikten av att löpande under året kunna följa upp utvecklingen mot 

fullmäktiges mål. Kommunen har i sitt målarbete tagit fasta på ställningstaganden från SKR 

och dialog med tidigare sakkunnigt biträde från revisionen. Där det anses viktigt att det som 

följs upp är jämförbart över tid och med andra. Gällande uppföljning under innevarande år 

så finns det förutom svårigheten med att ha uppdaterad och relevant data som är jämförbar 

med andra, dessutom en säsongsvariation som gör analysen besvärlig. Ta exempelvis 

resultatmålet: resultatet är oftast är negativt innan sommaren, kraftigt förbättrat under 

sommaren och sedan försämrat igen. 

 

Kommunen arbetar dock löpande med förbättring och justering av målarbetet och ser 

mycket positivt på om revisionen har något bra exempel från andra kommuner som 

uppfyller både kraven på jämförbarhet med andra och över tid samt löpande uppföljning 

under året.  

 

I granskningen av årsredovisningen för 2019 gavs motsvarande svar och sedan dess har 

inget nytt framkommit som föranlett ett justerat målarbete avseende mätbarheten. 

 

3 och 4: Verktyg finns för att arbeta med så väl en ekonomi i balans som handlingsplaner. 

Handlingsplaner och åtgärder för en ekonomi i balans finns bifogat sist i alla 

verksamhetsuppföljningar med negativ avvikelse. I takt med att vaccination ges och arbetet 

med hantering av det akuta i pandemin klingar ut kommer detta arbete att växla upp igen. 

 

5 och 6: Internkontrollen och den risk och väsentlighet som utgör bas för vad som skall 

granskas varje år arbetar i två dimensioner. Det ena är det viktade värdet av möjlig skada 

och sannolikhet, det andra är tidsfaktorn. Ifall något som klassats högt levererat goda 

resultat på internkontrollen i flera år så, lyfts detta kontrollmoment ut en kortare period för 

att ersättas av något annat som viktats lägre för att få en större bredd i granskningarna. 

Detta innebär att samma moment inte nödvändigtvis kommer granskas varje år.  

 

Kommunstyrelsen går igenom och uppdaterar bruttolistan varje år avseende möjliga 

internkontrollmoment/risker. Kommunstyrelsen ser mycket positivt på att revisionen 

uppdagat en brist avseende rollen som arkivmyndighet som missats i kommunens 

internkontrollarbete och avser att komplettera internkontrollen med detta.  

 

7: Vilka eventuella moment som skall återkopplas regelbundet under innevarande år till 

politiken behöver beslutas kontrollmoment för kontrollmoment. Vissa granskningar är av 

den karaktären att det löpande tas stickprov och dessa säger inte särskilt mycket innan en 

viss storlek på urvalet är gjort, skulle något graverande framkomma så informeras politiken 

omedelbart. Vid varje bedömning gällande regelbunden rapportering så behöver en 

värdering göras av nytta och arbetsinsats, denna görs lämpligen vid fastställan av 

internkontrollplanen.  
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Förvaltningens förslag till beslut 

Kommunstyrelseförvaltningen föreslår Kommunstyrelsen besluta att 

kommunstyrelseförvaltningens yttrande antas och överlämnas som kommunstyrelsens svar till 

revisorerna. 

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande Niklas Nordén, KS 78/2021-4 

Missiv, KS 78/2021-1 

Sammanfattning revisionsrapport, KS 78/2021-2 

Revisionsrapport – Grundläggande granskning Kommunstyrelsen 2020, KS 78/2021-3 
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§ 12 Dnr KS 8/2021 

 
Verksamhets- och ekonomisk uppföljning per februari 2021 
Beslut 
 

Allmänna utskottet föreslår  

Kommunstyrelsen besluta 

 
Att godkänna redovisningen av verksamhets- och ekonomisk uppföljning för perioden 

januari till februari 2021.  

 

Information 

Mattias Axelsson, Ekonomi, informerar om ärendet. Kommenterar de olika posterna. 

Sollefteåforsens AB går plus då elpriserna har ökat. Tekniska verksamheten – Gata och 

park ligger minus till följd av stora snömängder under januari och februari. 

Omsorgen ligger kraftigt minus på grund av ökade personalkostnader, Corona. 

Fortsatt tapp i befolkning under jan och februarimånad. Flyttnettot är bättre än ifjol. 

Utskottet ges möjlighet att ställa frågor. 

 

Ärendebeskrivning 

Sollefteå Kommun redovisar en positiv avvikelse mot budget på 1,8 mnkr. Totalt har 

nettokostnaden ökat med 12 mnkr mot föregående år. Omsorg och teknisk verksamhet visar 

på negativa avvikelser medan övriga verksamheter initialt visar ekonomi i balans eller 

svaga positiva avvikelser. 

 

Underskottet i verksamheterna motverkas under 2021 av finansnettot och ökade skatter i 

form av slutavräkning för 2020 och en ny skatteprognos.  

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande Niklas Nordén, KS 8/2021-2 

Månadsuppföljning januari-februari 2021, KS 8/2021-3 

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Kommunstyrelsen godkänner redovisningen av verksamhets- och ekonomisk uppföljning 

för perioden januari till februari 2021.  
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§ 13 Dnr KS 85/2021  

 
Bredbandsansökan ”Ortssammanbindande nät Spannån - 
Källsjön   

Beslut 

 

Allmänna utskottet föreslår  

Kommunstyrelsen besluta  

 

att under förutsättning att beslut tas enligt bifogad finansieringsplan hos deltagande 

medfinansiärer, äga och medfinansiera projektet ”Ortssammanbindande Spannån - 

Källsjön” med 251.063 kr år 2021 samt 170.167 kr år 2022 totalt 421.230 kr. 

 

kommunstyrelsens konto för projektmedfinansiering, id: 81360, med 148.937 kr år 2021 

samt 16.980 kr år 2022 totalt 165.917 kr. Övrig kommunal medfinansiering sker genom 

Sollefteå stadsnäts försorg, 255.312 kr. 

 

Information 

Mikael Näsström, verksamhetschef Stadsnät, informerar om ärendet. Beslut under april 

månad. 

 

Ärendebeskrivning/Sammanfattning  

Inom ramen för de ERUF-medel som avsatts för bredbandsutbyggnad hos Tillväxtverket 

finns medel återförda som återigen blivit ansökningsbara. I en regional analys har en 

förbindelse inom Sollefteå kommun mellan Spannån och Källsjön blivit prioriterad. 

  

Ansökan om medfinansiering på 985.000 kr är inskickad till Region Västernorrland. 

 

Budgeten för sträckan är: 

- Spannån – Källsjön; med projektbudget: 2.812.460 kr 

Förvaltningens bedömning 

Projektansökan matchar prioriteringarna i kommunens bredbandsstrategi. Sträckan som 

nämns ovan är en redundanslänk mellan Sollefteå och Kramfors kommuner.  

Sträckan kommer, förutom att den ger möjlighet till redundans innebära 

anslutningsmöjlighet för företag, fastboende och fritidshus i Källsjöområdet.  

 

I denna ansökan medfinansierar kommunen med ca 15 %, återstående medfinansiering 

kommer från Region Västernorrland (35 %). Tillväxtverket finansierar 50% av 

kostnaderna. Projektet ger möjlighet till bredbandsutbyggnad inom ett område som är 

prioriterat och finansieringen är optimal i relation till nuvarande bredbandsstöds 

utformning. 
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Ekonomiska konsekvenser och förslag på finansiering 
Medfinansiering av projektet förslås ske genom kommunstyrelsens konto för 

projektmedfinansiering, id: 81360, med 148.937 kr år 2021 samt 16.980 kr år 2022 totalt 

165.917 kr. Övrig kommunal medfinansiering sker genom Sollefteå stadsnäts försorg, 

255.312 kr. 

 

Kundintäkter finansierar driftkostnaderna. 

 

Beslutsunderlag/Lagrum 

Förvaltningsyttrande Mikael Näsström, KS 85/2021-2 

Projektansökan, KS 85/2021-1 

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Kommunstyrelseförvaltningen föreslår kommunstyrelsens allmänna utskott, föreslå 

kommunstyrelsen besluta  

 

att under förutsättning att beslut tas enligt bifogad finansieringsplan hos deltagande 

medfinansiärer, äga och medfinansiera projektet ”Ortssammanbindande Spannån - 

Källsjön” med 251.063 kr år 2021 samt 170.167 kr år 2022 totalt 421.230 kr. 
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§ 14 Dnr KS 84/2021  

 
Ansökan om kommunal medfinansiering av ett projekt för att 
skapa ett regionalt entreprenörsprogram – Technichus, 
Härnösand 
Beslut 

 

Allmänna utskottet föreslår 

Kommunstyrelsen besluta 

 

att bevilja medfinansiering av projektet, Regionalt entreprenörsprogram med kontanta 

medel, 54 000:-/år i 3 år (totalt 162 000 Skr).  

 

Finansieras ur KS medel för medfinansiering av projekt, ID 81360 och med tid, 40 

timmar/år från näringslivsenheten samt att näringslivsenheten tillhandahåller lokaler för 

träffar och aktiviteter under projektet. 

Projektet kommer att drivas av Technichus, Härnösand 

 

Information 

Thomas Östlund, Näringsliv, informerar om ärendet. 

 

Ärendebeskrivning 

Technichus har efter genomförd förstudie och diskussion med näringslivscheferna i länet 

fått förankrat att ansöka om ett projekt för att etablera ett regionalt entreprenörsprogram 

baserat på konceptet Sommarlovsentreprenör. Projektet genomförs 2021–2023. 

Sommarlovsentreprenör genomfördes tidigare i respektive kommun med Technichus som 

nav. 

I vår kommun har näringslivsenheten haft budgeten för detta men genomförandet har legat 

hos arbetsmarknadsenheten. Det upplägget har inte varit optimalt och därför vill 

näringslivscheferna i länet skapa ett Regionalt nav där hela ansvaret och processen hålls 

samman av Technichus. 

 

Förvaltningens bedömning 

Genom detta koncept får ungdomar utökade möjligheter att utveckla affärsidéer själva eller 

tillsammans med andra I en trygg miljö.  

En gemensam satsning i Västernorrland gör att vi står starka tillsammans, genom 

gemensamt ägande och utvecklande utifrån ett tydligt behov. Detta projekt är en möjlighet 

att skapa en röd tråd för entreprenörskap för ett enat Västernorrland. 

Programmet bygger ambassadörskap. Genom att utveckla och testa egna affärsidéer i en 

lokal kontext själv och tillsammans med andra vill vi visa ungdomarna vilka fantastiska 

möjligheter som återfinns i vår region.  

Målet är att Västernorrland ska bli bäst i Sverige på ungt entreprenörskap. 

 

Programmet skapar värden genom: 
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- Ett utbildningsprogram som har metoder för att stärka ungdomars självförtroende så att 

dom kan stå upp för sina idéer och nå sin fulla potential. 

- Aktiviteter som bidrar till kompetensförsörjning genom personlighetsutveckling inom 

entreprenöriella förmågor för att matcha arbetsmarknadens krav på egen 

initiativförmåga.  

- En plats där ungdomar får möjlighet att känna sig bekräftade och där omvärlden 

uppmärksammar och tror på unga som drivkraft för samhällsutvecklingen. 

- En arena för inspiration där ungdomar får mötas och tillgång till förebilder  

- Ett samarbete som bidrar till ett enat Västernorrland genom att visa och tydliggöra vad 

vår region erbjuder i form av entreprenörstänkande insatser från barn till vuxen ålder.  

- En gemensam satsning som gör att vi står starka tillsammans i ägande och utveckling, 

utifrån ett tydligt behov av ökat entreprenörskap bland unga. 

- Fler möjligheter för ungdomar att sysselsätta sig på somrarna i en tid då det behövs som 

mest. 

- Varje kommun i Regionen kommer att kunna erbjuda ett program för ungdomar som 

leder till entreprenöriell utveckling. 

 

Ekonomiska konsekvenser och förslag på finansiering 

Finansieras ur KS medel för medfinansiering av projekt, ID 81360, med 54 000:-/ år i 3 år 

(2021, 2022, 2023) och med tid, 40 timmar/år från näringslivsenheten samt att 

näringslivsenheten tillhandahåller lokaler för träffar och aktiviteter under projektet. 
 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande Thomas Östlund, KS 84/2021-1 

Projektansökan, KS 84/2021-2 

 

Förvaltningens förslag till beslut 

att Kommunstyrelsen beviljar medfinansiering av projektet, Regionalt entreprenörsprogram 

med kontanta medel, 54 000:-/år i 3 år (totalt 162 000 Skr). Finansieras ur KS medel för 

medfinansiering av projekt, ID 81360 och med tid, 40 timmar/år från näringslivsenheten 

samt att näringslivsenheten tillhandahåller lokaler för träffar och aktiviteter under projektet. 

Projektet kommer att drivas av Technichus, Härnösand 
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§ 15 Dnr KS 86/2021 

 

Medlemskap i den ekonomiska föreningen DigiMitt ekonomisk 
förening   

Beslut 

 

Allmänna utskott föreslår 

Kommunstyrelsen föreslå 

Kommunfullmäktige besluta  

 

att Sollefteå kommun ska ansöka om medlemskap i den ekonomiska föreningen DigiMitt 

ekonomiska förening. 

 

Information 

Mikael Näsström, verksamhetschef Stadsnät, informerar om ärendet. 

 

Ärendebeskrivning/Sammanfattning  

Stadsnäten i Västernorrland har i samverkan med svenska stadsnätsföreningen arbetat fram 

ett förslag till en regional samverkansorganisation. Den föreslagna föreningen har till 

uppgift att främja medlemmarnas ekonomiska intressen och därmed skapa medlemsnytta 

och förutsättningar för en långsiktig utveckling genom goda affärsmässiga villkor för 

medlemmar som med sin verksamhet vill verka för ekonomiskt, miljömässiga och socialt 

hållbara samt resurseffektiva tjänster.  

 
Föreningen har även som ändamål att tillvarata medlemmarnas gemensamma intressen i 

branschrelaterade och näringspolitiska frågor inom telekommunikation och digitalisering 

samt företräda dem i relation till andra samhällsaktörer i Sverige och EU.  

 

Detta sker genom att främja operativ samverkan via gemensamma insatser och projekt där 

medlemmarna bidrar med anställdas arbetstid och ekonomisk finansiering samt att som 

leverantörer och beställare dela gemensamma resurser. Dessutom bygger samverkan på 

erfarenhetsutbyte och kunskapsöverföring, för att främja effektiviteten hos medlemmarna.  

 

Förvaltningens bedömning 

 I dag finns flera affärssamarbetet mellan stadsnäten i regionen. I föreningen DigiMitt ska 

stadsnäten samverka för nyttjandet av den offentligt ägda digitala infrastrukturen ska 

utvecklas. Att stadsnäten samarbetar i affärssammanhang innebär att det blir enklare för 

operatörer och företag att kunna nyttja den infrastruktur som stadsnäten äger. Det främjar 

konkurrensen på marknaden och i förlängningen även digitaliseringen. Samverkan inom 

ramen för DigiMitt möjliggör också en tydligare och mer aktiv dialog med Region 

Västernorrland i och med att samtliga stadsnät i regionen är en del av samarbetet.  

 

Stadsnäten har en nyckelroll att fylla i arbetet med att nå de nationella bredbands- och 

digitaliseringsmålen. Men för att lyckas behövs förändringar inom ett antal områden. För 

att detta förändringsarbete ska vara lyckosamt krävs en stor grad av samverkan och 
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samarbeten stadsnäten emellan. Till detta behövs också en formell struktur, vilket en 

ekonomisk förening erbjuder. 

 

Ekonomiska konsekvenser och förslag på finansiering 
Föreningens syfte är att främja medlemmarnas ekonomiska intressen genom samverkan och 

samarbeten. Medlemsavgiften till föreningen är 10.000 kr /år och betalas från Sollefteå 

stadsnäts driftsbudget. 

 

Beslutsunderlag/Lagrum 

Förvaltningsyttrande Mikael Näsström, KS 86/2021-6 

Stadgar, rollbeskrivning och positionspapper bifogas. KS 86/2021-1, -2, -3, -4, -5 

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Kommunstyrelseförvaltningen föreslår kommunstyrelsens allmänna utskott, föreslå 

kommunstyrelsen, föreslå kommunfullmäktige besluta  

 

att Sollefteå kommun ska ansöka om medlemskap i den ekonomiska föreningen DigiMitt 

ekonomiska förening. 
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§ 16 Dnr KS 70/2021 

 

Ägardirektiv för Energidalen i Sollefteå AB   

Beslut 

Allmänna utskottet lämnar ärendet till Kommunstyrelsen utan förslag till beslut. 

 

Ärendebeskrivning 

Ägardirektiv är ett av kommunens redskap för att styra sitt bolag. Till skillnad från 

bolagsordning finns inget lagligt krav på att ha ett ägardirektiv, men om det finns 

ägardirektiv är det juridiskt bindande. För detta krävs att det fastställs av bolagsstämman. 

Beslut på bolagsstämman är således den enda formella vägen för ägarstyrning. Härigenom 

skapas en tydlighet i styrningen av bolaget. 

Ett ägardirektiv riktar sig i första hand till styrelse och verkställande ledning. I direktivet 

kommer ägarnas intentioner och restriktioner avseende den långsiktiga utvecklingen av 

företaget till uttryck. 

 

Förvaltningens bedömning 

Energidalen i Sollefteå AB saknar ett aktualiserat ägardirektiv. Förvaltningens ser ett behov 

av ett sådant styrdokument. Ägardirektivet har förelagts för granskning i Energidalens 

styrelse som samtyckt till innehåll och utformning. 

 

Beslutsunderlag 

Förslag till Ägardirektiv, KS 70/2021-2 

Förvaltningsyttrande Niklas Nordén, KS 70/2021-1 

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige: 

Att fastställa ägardirektivet för Energidalen i Sollefteå AB. 

Att uppdra till stämmoombudet att fastställa ägardirektivet på årsstämman 2021 för Energidalen i 

Sollefteå AB. 

 

Förslag till beslut på mötet 

Johan Andersson (C) föreslår att ärendet lämnas utan förslag till beslut till 

Kommunstyrelsen. 

 

Beslutsgång 

Ordförande Johan Andersson (C) ställer frågan om utskottet lämnar ärendet till 

Kommunstyrelsen utan förslag till beslut. Finner så.  
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§ 17 Dnr KS 48/2021 

 
Begäran om tillstyrkan avseende ansökan om ändringstillstånd 
för vindkraftpark Vaberget, Sollefteå kommun  
Beslut 

 

Allmänna utskottet lämnar ärendet till Kommunstyrelsen utan förslag till beslut. 

 

Jäv 

Johan Andersson (C) anmäler jäv och deltar inte på denna punkt. 

 

Ordf.  

Birgitta Häggkvist (VI) är ordförande på denna punkt. 

 

Ärendebeskrivning 

Till miljöprövningsdelegationen vid länsstyrelsen Västernorrland har inkommit en ansökan 

om tillstånd från Eolus Vind AB avseende uppförande och drift av gruppstation om 8 

vindkraftverk vid Vaberget, i Sollefteå kommun, Västernorrlands län.  

Miljöprövningsdelegationen får endast ge ändringstillstånd till en vindkraftsanläggning 

gällande vindkraftverkens höjd om kommunen har tillstyrkt det. 

Miljöprövningsdelegationen begär därför besked om kommunens beslut om tillstyrkan, 

avseende aktuell ansökan. 

Med anledning härav önskar miljödelegationen besked om kommunens ställningstagande i 

frågan. 

 

Bakgrund 

Ansökan om ändring omfattar uppförande och drift av gruppstation om 8 vindkraftverk 

med den maximala totalhöjden 250 meter, i vindkraftpark Vaberget inom det område som 

framgår av ansökan. För vindkraftparken finns idag ett gällande tillstånd till att anlägga och 

driva 10 vindkraftverk med den maximala totalhöjden 203 meter. Om nu aktuell ansökan 

inte tillstyrks av kommunen kommer bolaget att bygga i enlighet med det tidigare 

tillståndet.  

Ändringsansökan föranleds av att bolaget vill förbättra projektet så att parken producerar 

50% mer el genom att minska antalet vindkraftverk från 10 till 8 verk samtidigt som 

totalhöjden ökar till 250 m, allt inom samma projektområde. 

 

Kort sammanfattning av inkomna synpunkter efter samråd 

 

Samråd med allmänheten genomfördes digitalt under juni och juli månad 2020.  
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Allmänheten: De negativa synpunkter som kom in kan sammanfattas som rörande ökat 

buller, störning landskapsbild och risk för långa iskast, nya inventeringar beträffande fågel 

och fladdermöss behövs samt att man är negativ till vindkraft som sådan. Edsele byalag var 

positivt inställda. 

Bolaget har givit följande svar angående buller. Bolaget har alla tillstånd klara och borde 

egentligen ha påbörjat bygget i år. Men på grund av kapacitetsbrist i elnätet kan vi inte 

bygga vindkraftsparken förrän tidigast år 2023. Under tiden söker vi tillstånd för en lösning 

med färre men högre vindkraftverk, vilket även kan ge positiva effekter för närboende. För 

de med stugor vid Långsjöns östra strand minskar den beräknade ljudnivån från ca 35 

dB(A) till ca 33 dB(A). Detta medför att det upplevda ljudet vid stugorna minskar med 

ungefär en tredjedel. Så de högre men färre vindkraftverken kommer, lite oväntat, att ge 

mindre bullerstörningar för de närboende. 

 

Ohredahke Sameby har valt att inte inkomma med något samrådsyttrande. Inför förra 

ansökan menade samebyn att vindkraftsparken medför ett visst betesbortfall och kan 

försvåra renskötseln. Samarbetsavtal har därför tecknats mellan samebyn och bolagen som 

reglerar samarbete och kommunikation under byggnation och drift samt ersättning för 

försvårat nyttjande av området som vinterbetesland. 

 

Sametingets generella ståndpunkt är att markexploateringar endast får utföras om 

renskötselns och övriga samiska behov beaktas och respekteras. En exploatering av marken 

ger konsekvenser för renskötseln och den samiska kulturen, då den samiska 

markanvändningen som regel försämras. Vinterbetesland betraktas som flaskhalsar för 

renskötseln och är därför särskilt viktiga. Eftersom kunskapen om vindkraftens 

konsekvenser är bristande måste försiktighetsprincipen gälla. Utgångspunkten för tillstånd 

till vindkraftparken är att förutsättningarna för samebyarnas fortsatta bedrivande av en 

ekonomiskt bärkraftig renskötsel inte äventyras. 

 

Försvarsmakten har inget att erinra på uppförandet av 18 vindkraftverk på de angivna 

positionerna. 

 

Flygbranschen  

LFV, Höga Kusten Airport och Sundsvall Timrå Airport har inget att erinra mot etablering 

av vindkraftpark Vaberget 

 

Telekommunikationsbranschen: Teracom, Huawei, Hi3G Access AB, Telia Sverige AB, 

Tele2, Telenor Sverige AB eller Net4Mobility har ingen erinran 

 

Myndigheter: Svenska kraftnät, Energimyndigheten och Skogsstyrelsen har ingen erinran 

medan Naturvårdsverket avstår från att yttra sig. 

 

Inventering av fågel och fladdermöss 

Nya inventeringar har skett under 2020. Länsstyrelsen i Västernorrlands län har av hänsyn 

till artskyddet utlämnat handlingarna med förbehåll. Med anledning av detta redovisas 

endast dessa inventeringars slutsatser. 
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Fågel: I området, som är aktuellt för exploatering, är mycket lite känt om fågelfaunan och 

följande resonemang förs från observationerna i det utökade analysområdet. Området tycks 

inte utnyttjas i större utsträckning av rastande eller flyttande fåglar. En del fåglar har 

rapporterats som rastande, men mycket få av dem klassas som riskarter för vindkraft. En 

eventuell placering av kraftverken måste ske med hänsyn till eventuella häckningsplatser. 

Inga rapporter finns om spelplatser för tjäder eller orre. I stort bedöms området lämpat för 

vindkraftsetablering under förutsättning att man under kommande rovfågelsinventeringar 

inte finner tecken på häckande rovfåglar. Även berguven bör ges särskild hänsyn då det är 

en art som har högre risk än andra ugglor att kollidera med vindkraftverk. 

 

Fladdermöss: Förstudieområdet vid Vaberget innehåller inte några viktiga habitater, som 

inte finns i stor mängd i det omgivande landskapet. Habitatförlusten betraktas därför som 

försumbar. Hänsyn bör dock tas till de nyckelbiotoper som ligger i södra delen av 

förstudieområdet eftersom hålträd kan utgöra möjliga kolonimiljöer för fladdermöss. Av de 

arter som är påträffade i närheten – och är sannolika att påträffa i förstudieområdet – är 

endast nordisk fladdermus att betrakta som en riskart för vindkraft. Nordisk fladdermus är 

dock den mest spridda arten i landet och Ecocom bedömer risken för påverkan på 

populationen som liten endast om påverkan endast innefattar den aktuella vindkraftparken. 

Enligt den modell för riskbedömning som tagits fram av Ahlén (2010) får riskerna för 

kollisioner dock betraktas som osäkra. Ecocom anser att inventering av fladdermöss inte 

behöver genomföras. Det är dock möjligt att länsstyrelsen gör en annan bedömning. En 

inventering kommer dock troligen endast att bekräfta redan kända fakta. 

 

Under förutsättning att tillstånd för de bägge nya tillståndsansökningarna för sammanlagt 

18 vindkraftverk med 250 m totalhöjd vinner laga kraft begär bolagen att de tidigare 

tillstånden återkallas. 

 

Kommunen har lämnat ett positivt förhandsbesked, 33 mandat för, 9 emot och 3 avstående. 

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande, Maria Lindsbo, KS 48/2021-11 

Ansökan, Skrivelse med synpunkter, MKB osv. KS 48/2021 -1, -2, -3, -4, -5, -6, -7, -8, -9, -

10 

 

Förslag till beslut på mötet 

Maria Wennberg (C) föreslår att ärendet lämnas till Kommunstyrelsen utan förslag till 

beslut. 

 

Beslutsgång  

Ordförande Birgitta Häggkvist (VI) frågar om utskottet lämnar ärendet till 

Kommunstyrelsen utan förslag till beslut. Finner så. 
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§ 18 Dnr KS 49/2021 

 

Begäran om tillstyrkan avseende ansökan om ändringstillstånd 
för vindkraftpark Vaberget, Sollefteå kommun  
Beslut 

 

Allmänna utskottet lämnar ärendet till Kommunstyrelsen utan förslag till beslut. 

 

Jäv 

Johan Andersson (C) anmäler jäv och deltar inte på denna punkt. 

 

Ordf.  

Birgitta Häggkvist (VI) är ordförande på denna punkt. 

 

Ärendebeskrivning 

Till miljöprövningsdelegationen vid länsstyrelsen Västernorrland har inkommit en ansökan 

om tillstånd från wpd Onshore Vaberget AB avseende uppförande och drift av gruppstation 

om 10 vindkraftverk vid Vaberget, i Sollefteå kommun, Västernorrlands län.  

Miljöprövningsdelegationen får endast ge ändringstillstånd till en vindkraftsanläggning 

gällande vindkraftverkens höjd om kommunen har tillstyrkt det. 

Miljöprövningsdelegationen begär därför besked om kommunens beslut om tillstyrkan, 

avseende aktuell ansökan. 

Med anledning härav önskar miljödelegationen besked om kommunens ställningstagande i 

frågan. 

 

Bakgrund 

Ansökan om ändring omfattar uppförande och drift av gruppstation om 10 vindkraftverk 

med den maximala totalhöjden 250 meter, i vindkraftpark Vaberget inom det område som 

framgår av ansökan. För vindkraftparken finns idag ett gällande tillstånd till att anlägga och 

driva 10 vindkraftverk med den maximala totalhöjden 203 meter. Om nu aktuell ansökan 

inte tillstyrks av kommunen kommer bolaget att bygga i enlighet med det tidigare 

tillståndet.  

Ändringsansökan föranleds av att bolaget vill förbättra projektet så att parken producerar 

50% mer el genom att minska antalet vindkraftverk från 10 till 8 verk samtidigt som 

totalhöjden ökar till 250 m, allt inom samma projektområde. 

 

Kort sammanfattning av inkomna synpunkter efter samråd 

Samråd med allmänheten genomfördes digitalt under juni och juli månad 2020.  

 



 
    

Nämnd/styrelse 

Kommunstyrelsens  

 

PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 

2021-03-16 

 
 

Sida 

allmänna utskott   

 

Justerarnas signatur 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

22 (30) 

Allmänheten: De negativa synpunkter som kom in kan sammanfattas som rörande ökat 

buller, störning landskapsbild och risk för långa iskast, nya inventeringar beträffande fågel 

och fladdermöss behövs samt att man är negativ till vindkraft som sådan. Edsele byalag var 

positivt inställda. 

Bolaget har givit följande svar angående buller. Bolaget har alla tillstånd klara och borde 

egentligen ha påbörjat bygget i år. Men på grund av kapacitetsbrist i elnätet kan vi inte 

bygga vindkraftsparken förrän tidigast år 2023. Under tiden söker vi tillstånd för en lösning 

med färre men högre vindkraftverk, vilket även kan ge positiva effekter för närboende. För 

de med stugor vid Långsjöns östra strand minskar den beräknade ljudnivån från ca 35 

dB(A) till ca 33 dB(A). Detta medför att det upplevda ljudet vid stugorna minskar med 

ungefär en tredjedel. Så de högre men färre vindkraftverken kommer, lite oväntat, att ge 

mindre bullerstörningar för de närboende. 

 

Ohredahke Sameby har valt att inte inkomma med något samrådsyttrande. Inför förra 

ansökan menade samebyn att vindkraftsparken medför ett visst betesbortfall och kan 

försvåra renskötseln. Samarbetsavtal har därför tecknats mellan samebyn och bolagen som 

reglerar samarbete och kommunikation under byggnation och drift samt ersättning för 

försvårat nyttjande av området som vinterbetesland. 

 

Sametingets generella ståndpunkt är att markexploateringar endast får utföras om 

renskötselns och övriga samiska behov beaktas och respekteras. En exploatering av marken 

ger konsekvenser för renskötseln och den samiska kulturen, då den samiska 

markanvändningen som regel försämras. Vinterbetesland betraktas som flaskhalsar för 

renskötseln och är därför särskilt viktiga. Eftersom kunskapen om vindkraftens 

konsekvenser är bristande måste försiktighetsprincipen gälla. Utgångspunkten för tillstånd 

till vindkraftparken är att förutsättningarna för samebyarnas fortsatta bedrivande av en 

ekonomiskt bärkraftig renskötsel inte äventyras. 

 

Försvarsmakten har inget att erinra på uppförandet av 18 vindkraftverk på de angivna 

positionerna. 

 

Flygbranschen  

LFV, Höga Kusten Airport och Sundsvall Timrå Airport har inget att erinra mot etablering 

av vindkraftpark Vaberget 

 

Telekommunikationsbranschen: Teracom, Huawei, Hi3G Access AB, Telia Sverige AB, 

Tele2, Telenor Sverige AB eller Net4Mobility har ingen erinran 

 

Myndigheter: Svenska kraftnät, Energimyndigheten och Skogsstyrelsen har ingen erinran 

medan Naturvårdsverket avstår från att yttra sig. 

 

Inventering av fågel och fladdermöss 

Nya inventeringar har skett under 2020. Länsstyrelsen i Västernorrlands län har av hänsyn 

till artskyddet utlämnat handlingarna med förbehåll. Med anledning av detta redovisas 

endast dessa inventeringars slutsatser. 
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Fågel: I området, som är aktuellt för exploatering, är mycket lite känt om fågelfaunan och 

följande resonemang förs från observationerna i det utökade analysområdet. Området tycks 

inte utnyttjas i större utsträckning av rastande eller flyttande fåglar. En del fåglar har 

rapporterats som rastande, men mycket få av dem klassas som riskarter för vindkraft. En 

eventuell placering av kraftverken måste ske med hänsyn till eventuella häckningsplatser. 

Inga rapporter finns om spelplatser för tjäder eller orre. I stort bedöms området lämpat för 

vindkraftsetablering under förutsättning att man under kommande rovfågelsinventeringar 

inte finner tecken på häckande rovfåglar. Även berguven bör ges särskild hänsyn då det är 

en art som har högre risk än andra ugglor att kollidera med vindkraftverk. 

 

Fladdermöss: Förstudieområdet vid Vaberget innehåller inte några viktiga habitater, som 

inte finns i stor mängd i det omgivande landskapet. Habitatförlusten betraktas därför som 

försumbar. Hänsyn bör dock tas till de nyckelbiotoper som ligger i södra delen av 

förstudieområdet eftersom hålträd kan utgöra möjliga kolonimiljöer för fladdermöss. Av de 

arter som är påträffade i närheten – och är sannolika att påträffa i förstudieområdet – är 

endast nordisk fladdermus att betrakta som en riskart för vindkraft. Nordisk fladdermus är 

dock den mest spridda arten i landet och Ecocom bedömer risken för påverkan på 

populationen som liten endast om påverkan endast innefattar den aktuella vindkraftparken. 

Enligt den modell för riskbedömning som tagits fram av Ahlén (2010) får riskerna för 

kollisioner dock betraktas som osäkra. Ecocom anser att inventering av fladdermöss inte 

behöver genomföras. Det är dock möjligt att länsstyrelsen gör en annan bedömning. En 

inventering kommer dock troligen endast att bekräfta redan kända fakta. 

 

Under förutsättning att tillstånd för de bägge nya tillståndsansökningarna för sammanlagt 

18 vindkraftverk med 250 m totalhöjd vinner laga kraft begär bolagen att de tidigare 

tillstånden återkallas. 

 

Kommunen har lämnat ett positivt förhandsbesked, 33 mandat för, 9 emot och 3 avstående. 

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande, Maria Lindsbo, KS 49/2021-11 

Ansökan, Skrivelse med synpunkter, MKB osv. KS 49/2021 -1, -2, -3, -4, -5, -6, -7, -8, -9, -

10 

 

Förslag till beslut på mötet 

Maria Wennberg (C) föreslår att ärendet lämnas till Kommunstyrelsen utan förslag till 

beslut. 

 

Beslutsgång 

Ordförande Birgitta Häggkvist (VI) frågar om utskottet lämnar ärendet till 

Kommunstyrelsen utan förslag till beslut. Finner så. 
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§ 19 Dnr KS 295/2020 

 

Revidering firmatecknare 2021 
Beslut 

 

Allmänna utskottet föreslår 

Kommunstyrelsen besluta 

 

Enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Allmänna utskottet föreslår kommunstyrelsen besluta att  

 

1 Kommunens firma tecknas två i förening av: 

 - Kommunstyrelsens ordförande  

 - Kommunstyrelsens vice ordförande  

 - Utskottet för Samhällsutvecklings ordförande  

- tf Kommundirektör Niklas Nordén, vid dennes förhinder, HR-Chef Lars-Olov 

Wengelin 

- tf Ekonomichef Mattias Axelsson 

  

Kommunens firmatecknare tecknar firman även när det gäller borgensåtagande. 

 

2 Vid avtal omfattande mer än 10 basbelopp eller EU-projekt ska firman tecknas av två i 

förening, varav en tjänsteman och en förtroendevald. 

 

3 Firmateckningsrätt för kommunens bank- och plusgirokonton tecknas två i förening av: 

     - tf Kommundirektör Niklas Nordén 

 - Chef Redovisning, redovisningsenheten Cristina Waaranperä 

 - tf Ekonomichef Mattias Axelsson 

 - Ekonomiassistent, redovisningsenheten kassa Rolf Johansson 

 - Ekonom, redovisningsenheten Marie Strandlund 

 - Ekonomikonsult kundreskontra, redovisningsenheten Izabela Bazan 

 - Controller, redovisningsenheten Jeyachandran Ratnasabapathy 

 - Redovisningsekonom Mikael Andersson 

 - Redovisningsekonom Patrik Molund  

 

Ärendebeskrivning/sammanfattning 

Kommunstyrelsen utser varje år firmatecknare och personer med teckningsrätt för 

kommunens bank- och plusgirokonton. Med anledning av Kommundirektör Anna-Sofia 

Kulluvaaras väntade föräldraledighet behöver denna revideras för 2021. Från och med 5/4 

eller närmast efterföljande kommunstyrelse ersätter Niklas Nordén således Anna-Sofia som 

firmatecknare i egenskap av tf Kommundirektör och Mattias Axelsson ersätter Niklas i 

egenskap av tf Ekonomichef. 

 



 
    

Nämnd/styrelse 

Kommunstyrelsens  

 

PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 

2021-03-16 

 
 

Sida 

allmänna utskott   

 

Justerarnas signatur 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

25 (30) 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande Niklas Nordén, KS 295/2020-4  
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§ 20 Dnr KS 61/2021 

 

Svar på remiss – Nytt program Interreg Sverige-Norge 2021-2027 
Beslut 

 

Allmänna utskottet föreslår 

Kommunstyrelsen besluta 

 

Att anta förslag till svar på remissen som sitt eget med förslagen komplettering. 

 

Information 

Thomas Östlund, Näringsliv, informerar om ärendet. 

 

Ärendebeskrivning/Sammanfattning 
Sollefteå kommun har erbjudits svara på en remiss om inriktningen av det framtida EU-programmet 

Interreg Sverige - Norge för perioden 2021 - 2027. En arbetsgrupp som består av representanter från 

åtta regioner, har tagit fram ett första inriktningsförslag till ett nytt Interreg Sverige - Norge 

program i nära samarbete med EU-kommissionen, Näringsdepartementet, Kommunal- og 

moderniseringsdepartementet, förvaltande myndighet fylken och regioner.  

EU-programmet Interreg Sverige-Norge ger stöd till gemensamma svensk-norska projekt som 

utvecklar samhälle och näringsliv inom olika insatsområden. Programmets utgångspunkt är EU:s 

investeringsprioriteringar:  

• Ett smartare Europa (innovation, digitalisering, ekonomisk omvandling och stöd till 

småföretagen)   

• Ett grönare, koldioxidfritt Europa (energiomställning, förnybara energikällor och 

klimatarbete)   

• Ett mer sammankopplat Europa (strategiska transportnät och digitala nät)   

• Ett mer socialt Europa (sociala rättigheter, bra arbetstillfällen, utbildning, kompetens, social 

inkludering och en jämlik hälso- och sjukvård)   

• Ett Europa som står närmare medborgarna (lokala utvecklingsstrategier och hållbar 

stadsutveckling i hela Europa)   

• I Interreg Sverige – Norges programförslag har arbetsgruppen valt ut de områden som bidrar 

till att övervinna hinder genom ett gränsregionalt samarbete.   

• Ett smartare Europa med fokus på forskning, innovation och smart specialisering    

• Ett grönare, koldioxidfritt Europa med fokus på klimatförändringar och cirkulär ekonomi    

• Ett mer socialt Europa med fokus på gränslös arbetsmarknad och utbildning  
 

Programutkastet bifogas detta förslag på remissvar men kan även laddas ner via länken nedan: 

https://www.regionvarmland.se/Nyheter-region-varmland/2021/02/mojlighet-att-lamna-synpunkter-

till-eu-program/ 

Remissvar ska ha kommit in till Region Värmland senast den 17 mars 2021. Då remisstiden varit 

mycket kort så redovisas förslag till remissvar på allmänna utskottet den 16 mars, för att på utskottet 

besluta om ett ordförandebeslut på delegation för kommunstyrelsen.  

 

https://www.regionvarmland.se/Nyheter-region-varmland/2021/02/mojlighet-att-lamna-synpunkter-till-eu-program/
https://www.regionvarmland.se/Nyheter-region-varmland/2021/02/mojlighet-att-lamna-synpunkter-till-eu-program/
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Remissvar, inriktning av EU-programmet Interreg Sverige-Norge för 

programperioden 2021–2027  
Sollefteå kommun uppskattar möjligheten att yttra sig i remissförfrågan över inriktningen av EU-

programmet Inerreg Sverige-Norge för programperioden 2021–2027. 

 

Möjligheterna att samverka över landsgränsen med vårt grannland Norge skapar goda 

förutsättningar för ett stärkt utbyte av innovation, varor, tjänster, kompetens och erfarenheter. 

I förslaget till nytt Interreg-program finns också förutsättningarna att skapa nya samarbeten kring 

omställningen mot ett mer hållbart samhälle. 

 

Yttrandet ska särskilt svara på: 

 

➢ Beskriv hur du upplever att valda politiska mål (PO) och särskilda mål (SO) kan skapa 

möjligheter för gränsområdet och din organisation, i förhållande till syftet med gränsöverskridande 

samarbete.  

  

Sollefteå kommun anser att de valda politiska målen och särskilda målen skapar goda möjligheter 

för givande gränsöverskridande samarbeten inom programgeografin. Dock saknas det särskilda 

målet 4.5 som skulle möjliggöra viktiga samverkanssatsningar på besöksnäring samt kreativa och 

kulturella näringar. 

  

➢ Beskriv projektidéer som ni har i er organisation och som skulle kunna skapa gränsöverskridande 

mervärden i programområdet, oavsett om idén passar in i nuvarande programförslag eller inte.  

  

Det finns potential till en rad gemensamma projekt. Exempelvis med fokus på utveckling av och 

kunskapsutbyten kopplade till arbete med hållbara och smarta landsbygder, smart villages.  

Det gäller även satsningar på att stärka delningsekonomin och den cirkulära ekonomin.  

  

Andra tänkbara projektområden kan röra landsbygdsutveckling, branschutveckling kopplat till 

exempelvis besöksnäring och kulturella och kreativa näringar men även andra branscher. Satsningar 

som rör digitalisering och digital transformation, och att nyttja ny teknik.  

  

➢ Bidrar programmet i alla sina delar till den gröna omställningen?  

  

I programutkastet finns en hög ambitionsnivå kring detta och Sollefteå kommun anser att 

programmet genomgående bidrar till den gröna omställningen. 

  

➢ Har din organisation idéer på projekt som främjar den gröna omställningen, speciellt inom PO1 

och PO4?  

  

I dagsläget finns inga sådana projekt planerade men diskussioner och ambitioner finns i hög grad 

kring frågor om landsbygdsutveckling. Här ser vi möjlighet till insatser som kan vara föremål för 

externfinansiering via olika typer av projekt. Om det blir verklighet kan de anses bidra till PO1 och 

PO4.  

  

➢ Det er viktig at prosjektenes resultater møter næringslivets behov og at det legges til rette for at 

bedrifter og/eller næringslivsorganisasjoner kan delta i prosjektene. Om din organisasjon ikke 
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representerer næringslivet ber vi deg om å beskrive hvordan din organisasjon har tenkt å involvere 

næringslivet?  Hur avser vi att involvera näringslivet? 

  

Som offentlig aktör har Sollefteå kommun erfarenhet av att driva projekt och satsningar tillsammans 

med och för näringslivet för att på olika sätt skapa nytta för företagen. Här finns etablerade 

samverkansstrukturer och mötesplatser mellan såväl kommunen och lokalt närvarande 

näringslivsorganisationer, som mellan kommunen och enskilda företag och branscher. Lokalt finns 

också ett platsutvecklingsarbete där näringsliv och kommun samverkar, bland annat med sikte på att 

göra gemensamma satsningar som ger nytta för företagen.  

  

➢ Om du saknar något i programmet, beskriv det gärna för oss.  

  

I stort ställer sig Sollefteå kommun positiv till utkastets inriktning och val av mål. Vi vill också 

understryka att hela Västernorrlands län ingår i programområdet under kommande programperiod 

då detta är en viktig förutsättning för att kunna vidareutveckla innovativa samarbeten.  

  

Övriga synpunkter är att besöksnäringen bör lyftas som en särskilt viktig utvecklingsbransch för 

programområdet och inte enbart hänvisa till framtagna smart specialiseringsstrategier. Med hänsyn 

till vilka insatser som behöver genomföras som möjliggörare för en stark besöksnäringsutveckling, 

är det viktigt att programmet även tillåter medfinansiering av fysiska investeringar kommande 

period. Detta skulle kunna möjliggöras genom att inkludera det särskilda målet 4.5: ”Enhancing the 

role of culture and sustainable tourism in economic development, social inclusion and social 

innovation” som en del i detta interreg-program.  

  

I förslaget beskrivs väl behovet av satsningar på FOI kopplat till näringslivet. Dock bör detta 

kompletteras med offentlig sektors behov av FOI, vilket kan skapa nytta och affärsmöjligheter för 

företag på sekundär nivå. Även social innovation bör lyftas in som ett komplement till de mer 

traditionella innovationsprocesser med sikte på kommersialisering som beskrivs i programmet.  

Utkastet har många bra skrivningar om entreprenörskap men ytterligare tonvikt skulle kunna läggas 

på ungas entreprenörskap. 

  

I programmet nämns också ”möjligheter i programområdet är att kunna dra nytta av och främja grön 

och blå tillväxt” vilket är bra. Det skulle även vara möjligt att lyfta in de unika möjligheter 

programgeografin har för att utveckla tillväxtskapande vinteraktiviteter, framförallt i gränsområdet 

mellan Sverige och Norge. 

  

Digitalisering omnämns på flera ställen och är ett viktigt område. Här bör förtydligas att även 

inkluderar digital transformation, AI och automation.  

 

Det som också nämns i inriktningsförslaget är att öka den gränsöverskridande kollektivtrafiken för 

arbetspendling.  

Det initiativet bör få ett ökat fokus eftersom det också kan få bäring på en mer klimatanpassad 

besöksnäring. Sollefteå kommun tillsammans med andra kommuner arbetar för att öppna upp en 

järnvägsförbindelse, via Ådalsbanan, som knyter ihop våra båda länder från kust till kust. 

 

Beslutsunderlag/Lagrum 

Programutkast, Remiss: EU-program Interreg Sverige – Norge 2021-2027, KS 61/2021-1, -2 

Förslag till Remissvar, Näringslivsenheten, KS 61/2021-3 
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Förslag till beslut på mötet 

Johan Andersson (C) föreslår komplettering gällande järnvägstrafiken. 

 

Beslutsgång 

Ordförande Johan Andersson (C) frågar om utskottet antar svaret med den föreslagna 

kompletteringen. Finner så.   
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§ 21 Dnr KS    /2021 

 

Delgivningar till Allmänna utskottet 
Beslut 

 

Inga handlingar fanns att delge specifikt till allmänna utskottet. 

 

Ärendebeskrivning 

Allmänna utskottet har att ta del av följande handling: 

 

- 


